
Referat af møde i Det grønne Råd, torsdag den 25. november kl. 15-17 

Mødet blev afholdt i mødelokale C118 på rådhuset. 

Deltagere: 

• Lotta Dybdahl Sandsgaard, Teknik- og Miljøchef 

• Morten Horsfeldt Jespersen, sektionsleder Natur og Miljø 

• Claus Løwe Klostergaard, Klima- og Miljøudvalget 

• Peter Sig Kristensen, Klima- og Miljøudvalget 

• Hans Schougaard, Danmarks Jægerforbund 

• Chresten Dyhre, Danmarks Naturfredningsforening 

• Ingolf Gribsholt, Danmarks Naturfredningsforening 

• Niels Peter Dalsgaard Jensen, Dansk Skovforening 

• Jørgen Krog, Friluftsrådet 

• Lars Henrik Randant, Silkeborg Fiskeriforening 

• Søren Hald, Naturstyrelsen Søhøjlandet 

• Ole Nielsen, Museum Silkeborg 

• Bjarke Birkeland, Aqua Akvarium og Dyrepark 

• Frede Lundgaard Madsen,  

• Jeppe Thøgersen, Kultur og Borgerservice 

• Bente Refslund, Idrætsudvalget 

• Lauge Clemmensen, Direktør 

• Kirsten Kruckow – Landboforening Midtjylland  

• Bente Sørensen, Natur og Miljø (oplægsholder) 

• Christina Wirenfeldt Holm, Natur og Miljø (oplægsholder) 

• Uffe Krogh, Natur og Miljø (oplægsholder) 

• Torsten Wagner Sand Christensen, Plan (oplægsholder) 

• Poul Erik Thystrup, Natur og Miljø (oplægsholder) 

 

 

Afbud fra: 

• Simon Iversen, Dansk Ornitologisk Forening 

• Birgit Cornelius Nielsen, VisitSilkeborg 

• Peter Nygaard Jensen, Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget 

• Kirsten Primdahl, Sekretær for Det Grønne Råd 

• Mads Niær, Landboforening Midtjylland 

 

1. Dagsordenen blev godkendt 

2. Præsentation – herunder Bordet rundt: 

Niels Peter Dalsgaard Jensen:  Skovrådet, som består af repr. fra skov-erhvervet og 

interesseorganisationerne, er kommet med syv anbefalinger til Miljøministeren vedr. grøn 

omstilling, bl.a. grønne driftsplaner, oplysningskampagne for certificeret træ, øget forskning 



omkring klimafokus og træartsvalg, flere midler til skovejerne til opnåelse af større 

robusthed ved klimaforandringer og mindre import af træ. 

Jørgen Krog, Friluftsrådet: Landsdækkende kampagne imod ulovlig adgangsskiltning. Generel 

kritik af kommunens sagsbehandling på området. Bør tages op i Det Grønne Råd inden næste 

jagtsæson. 

Bjarke Birkeland: Udvidelse af eksisterende park med 2 ha, nye anlæg. 

Kirsten Krakow: Ingen bemærkninger  

Peter Sig Kristensen: Genvalgt 

Chresten Dyhre: Tilfreds med, at der ikke bliver bygget ved Søhaven. 

 Søren Hald: Forslag om tre naturnationalparker indenfor lokalenhed Søhøjlandets område, 

heraf to i Silkeborg Kommune. 21 forslag på landsplan koges ned til max. 10 lokaliteter inden 

nytår. 

Lars Henrik Radant: Ny bådehal, flytning. Fiskerikvoter samt fiskeri med socialt udsatte. 

Frede Lundgaard Madsen: Landbrugspakke giver udfordringer. Er kommet med i Gudenåens 

Klimatilpasningsgruppe. 

Bente Refslund: Ingen bemærkninger 

Ole Nielsen: I fortidens fodspor. Formidling af skjulte kulturhistoriske værdier. Infotavler, 

skilte m.m. Fem områder. 

Hans Skovgaard: Er imod naturnationalparkerne og urørt skov. Mener det er bedre at 

udnytte skovens CO2-pulje til opvarmning end til forrådnelse. Er imod indhegninger, dog ikke 

indhegninger med almindelig hegnstråd. Mener, at høringsfristen i forb. m. 

naturnationalparkerne er for kort. 

 Ingolf Gribsholt: Går ind for naturnationalparkerne.   

 

3. Budget 2022 og status på valget. Hvad betyder det for ”Det grønne”? 

Peter Sig Kristensen: Helhedsplanen for Gudenåen kan realiseres via besparelser på 

vintertjensten. 

 Klimahandlingsplanen manglede før valget 33 mio. kr. for, at kommunen kan blive CO2-

neutral i 2025. Det blev dækket ind i konstitueringsaftalen på valgnatten. 

 

Landboforening Midtjylland laver en fælles skrivelse omkring Klima- lavbundsjorde, fra de 

medlemmer af Det Grønne Råd som bakker op. Skrivelsen sendes rundt til godkendelse. 

 

 



 

 

Det næste grønne råd skal have tilsendt dato for frist for ansøgning til næste klimapulje. 

Klima- og Miljøudvalget har godkendt en klimapulje, der skal støtte aktiviteter, der medvirker til at fremme den grønne 

omstilling i Silkeborg Kommune med særligt fokus på klima- og affald/ressourceområdet. 

Hvad kan du søge støtte til? 

Puljen er i 2022 på ca. 500.000 kroner og kan søges til aktiviteter, der understøtter eller fremmer nytænkende, 

bæredygtige 

og cirkulære tiltag i lokalsamfundet. Det kan være: 

• Events med fokus på klima og/eller affald-ressourcer 

• Formidling, kommunikation og samskabelse. 

• Initiativer, der sikrer mere affaldsforebyggelse, genbrug eller genanvendelse. 

• Initiativer af anden art med formål inden for klima og affald/ressourcer. 

Puljen er en blandt mange initiativer, der skal bidrage til, at vi indfrier de ambitiøse mål i 

vores klimastrategi og Affalds- og ressourceplan. 

Hvornår kan du ansøge? 

Der kommer en ny ansøgningsrunde i 2022. Fristdato endnu ikke fastsat. 

 

4. Handlinger affødt af klimastrategien – CO2-projekt v. Bente Sørensen 

5. Klimapuljen – orientering om indkomne ansøgninger v. Uffe Krogh 

6. ”Lokalt forankrede stiprojekter” og ”Stier og spor hvor du bor” v. Poul Erik Thystrup og 

Jeppe Thøgersen. 

7.  Landskabsudpegning i kommuneplanen v. Thorsten Wagner Sand Christensen 

8.  Biodiversitetspolitik v. Bente Sørensen 

9.  Danmarks Vildeste Kommune v. Morten Horsfeldt Jespersen   

10. Møder i 2022.  

Det nye Klima- og Miljøudvalg skal vælge deres repræsentanter, og øvrige medlemmer skal 

udpeges. Organisationerne udvælger selv deres medlemmer. 

Frede Lundgaard Madsen foreslog, at man nedsætter arbejdsgrupper, hvor man kan drøfte 

mere specifikke emner.  

 Dagens dagsorden var for lang til, at man kunne nå at drøfte emner.  

 Så gerne 1-2 møder flere om året. 

 Flere bakkede op om dette forslag. 

https://silkeborgsektorplaner.viewer.dkplan.niras.dk/plan/86#/25786
https://silkeborgsektorplaner.viewer.dkplan.niras.dk/plan/85#/


 Endelig var der enighed om at give dagsordenpunkterne mere tid, og flere så gerne, at 

mødernes varighed fastholdes til 3 timer, altså fra kl. 15 – 18. 

Datoen for det første møde i det nye grønne råd meldes ud af det nye Klima- og Miljøudvalg, 

når de har holdt deres første møde i januar 2022.  

Det antages at alle vil være med i det grønne råd i næste periode, ellers send mail til Kirsten 

Primdahl 

 

11. Eventuelt. Der var intet til dette punkt. 

  

   


